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1 Vaststelling agenda 

De voorzitter opent om 18.05 uur de vergadering.  

De agenda wordt vastgesteld. 

 

2 Besluitenlijst Presidium 17 oktober en 11 november 2011 

Geen opmerkingen, wordt vastgesteld.  

Naar aanleiding van punt 3 (commissielid niet zijnde Statenlid): mevrouw Aarts (gesteund door de 

heer Heijmans) geeft aan, dat bij uittreding van personen uit een fractie geen nieuwe naam gegeven 

zou moeten worden aan een nieuwe fractie, maar de aanduiding ‚groep‛ moet worden gebruikt. De 
CdK stelt voor om dit in de volgende bestuursperiode in het Reglement van Orde te verwerken. 

 

3 Mededelingen/ter kennisname stukken 

a) Terugblik Statenvergadering 11 november 2011: mevrouw Geeraedts merkt op dat de 

vergadering erg lang duurde, ook erg veel moties en amendementen werden ingediend, de 

algemene beschouwingen en de begrotingsbespreking erg vermengd leken te zijn en vraagt zich af 

of de moties Vreemd aan de orde van de dag niet ook echt apart aan de orde gesteld hadden 

moeten zijn. De heer Heijmans opteert voor een aangepaste vorm van behandeling, waarbij eerst 

de algemene beschouwing en de 1e termijn GS plaats vinden, dan moties & amendementen 

ingediend kunnen worden, daarna bespreking in de commissies met vervolgens een afrondende 

besluitvorming in de Staten. Mevrouw Aarts vraagt of de 1e termijn geheel schriftelijk afgedaan 

kan worden en geeft mee dat ook gekeken moet worden of een aantal andere voorstellen wel te 

combineren valt met de algemene beschouwing/begroting. De heer Smeulders geeft aan, dat 

spreektijden ook beperkend kunnen werken, waardoor te weinig aandacht uit lijkt te kunnen gaan 

naar de ingediende moties & amendementen. De CdK vat samen en stelt voor om volgend jaar 

tijdig een voorstel in het presidium te bespreken over hoe de algemene beschouwingen en de 

begroting in commissies en de Staten aan de orde kan komen. 

 

Terugblik commissievergaderingen 25 november 2011: mevrouw Frijters constateert dat voor 

wat betreft de commissie CS er selectief omgegaan lijkt te worden met ingekomen brieven. De 

griffier zoekt dit uit. De heer Smeulders (ondersteund door de heer Kap) geeft aan dat het 

ordevoorstel tot het niet interrumperen in de 1e termijn de kracht uit het debat van de 

gecombineerde commissies EH&ROW heeft gehaald. Mevrouw Geeraedts bevestigt dat het 
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debat daardoor onvoldoende levendig is geworden. De heer Heijmans geeft aan dat dit eigenlijk 

niet goed is, omdat interrupties ‚zichzelf terugverdienen‛ door een kortere 2e termijn. De CdK 

stelt voor om dit punt mee te nemen in het eerstvolgende overleg met de commissievoorzitters. 

b) Informatiebijeenkomst Wet BIBOB: het presidium ziet graag een informatiemoment in het kader 

van de commissie EZB aan de hand van een Startnotitie.  

c) Inwerkactiviteit Sturen met Kaders (SmK): het presidium stemt in met de activiteit maar verzoekt 

om voor een andere datum te opteren. Daarnaast geeft de heer Hageman mee, dat nog eens 

gekeken zou kunnen worden of de SmK-afspraken uit de vorige bestuursperiode nog wel voldoen 

in de huidige. De CdK zegt toe dat dit wordt meegenomen. 

d) Uitnodiging Vlaams-Nederlandse Delta: de CdK geeft aan, dat er iets ruimhartiger uitgenodigd 

mag worden. De fractievoorzitters geven aan de griffier door wie aan dit congres deel wil nemen. 

e) Protocol aanbieding stukken/eindrapportages Zuidelijke Rekenkamer: het presidium is akkoord. 

De CdK preciseert dat de aanbieding door de voorzitter van de ZRK in de openbaarheid 

geschiedt, met uitnodiging aan de fractievoorzitters en dat het rapport vooraf onder embargo zal 

worden verzonden aan de fractievoorzitters zodat zij een reactie kunnen voorbereiden. 

f) Inwerkprogramma Provinciale Staten; voorbereiding evaluatie: het presidium stemt in met de 

voorgestelde aanpak van de evaluatie. 

g) Voortgangsgesprek CdK: de CdK geeft aan dat naast zijn taken als voorzitter van Provinciale 

Staten er ook taken zijn als de burgemeestersbenoemingen en dat het goed zou zijn om deze bij 

het gesprek te betrekken. Mevrouw Wijnands verzoekt voorts dat het goed zou zijn om in een 

dergelijk gesprek ook van de CdK signalen terug te horen richting PS. Afgesproken wordt dat 

mevrouw Geeraedts het initiatief tot een dergelijk gesprek neemt en dat een (aangevulde) 

informele notitie van de CdK daarbij betrokken wordt. 

h) Werkgeverscommissie griffier: het presidium gaat akkoord met het nemen van het initiatief door 

mevrouw Geeraedts en de CdK tot een werkgeverscommissie griffier, waarbij zij ook andere 

leden van het presidium zullen betrekken. In het volgende presidium ligt hiertoe een voorstel. 

 

4 Agenda Provinciale Staten d.d. 9 december 2011 

De CdK geeft aan dat gezien het aantal onderwerpen en de verwachte spreektijden per voorstel er 

rekening mee moet worden gehouden dat op donderdagavond al wordt begonnen met de 

vergadering. Mevrouw Frijters stelt voor dat wellicht ook 23 december a.s. kan worden benut. De 

CdK vat samen en stelt voor dat de griffier inventariseert wat de indicatieve spreektijden van de 

fracties per voorstel zijn. Daarnaast verandert wellicht het aantal uiteindelijk te bespreken voorstellen 

nog. Gegeven de huidige conceptagenda wordt gestart op donderdagavond 8 december om 19.30 

uur, waarbij mevrouw Geeraedts als plaatsvervangend CdK de vergadering zal openen. 

 

5 Aanpassen sprekersvolgorde 

De meerderheid van het presidium is geen voorstander van het aanpassen van de sprekersvolgorde. 

6 Reglement van Orde PS en Statencommissies. 

De CdK meldt dat er nu sprake is van een oriënterende bespreking en dat definitieve besluitvorming 

op 19 december a.s. is voorzien. Daarmee wordt het mogelijk om dit onderwerp goed in de fracties 

voor te bereiden.  

Het presidium spreekt complimenten uit voor het stuk aan de griffie. 

Onderwerpen die kort aan de orde zijn geweest: al dan niet overnemen van het advies van prof. mr. 

C.A.J.M. Kortmann, verschillende opvattingen over het wel of niet meer interrumperen bij een 

maidenspeech; een waarschijnlijke meerderheid om gewogen stemming in te voeren voor commissies; 

ook voor GS zou de maximale toezendingstermijn van één week voor een Statenvergadering moeten 

gelden; twijfel over de maximale hoeveelheid minuten voor insprekers; geen schriftelijke vragen 

toestaan als daar in de eerstvolgende commissievergadering een onderwerp toe is geagendeerd; wel of 

niet burgerleden toestaan; de kwaliteit van de audio- en videoverslaglegging moet aansluiten bij het 



 

  3 

beknopte karakter van de besluitenlijsten van commissies. 

De CdK vat samen en stelt voor, dat alle fracties (net als de PVV en de VVD dat al hebben gedaan) 

schriftelijk hun reacties aan de griffier geven. Voorzitter en griffier maken vervolgens voor de 

volgende presidiumvergadering een beslisdocument op basis hiervan. De ‘ongeschreven regels’ (bv. 
ten aanzien van de maidenspeech) zullen hierbij ook aandacht krijgen. Indien fracties behoefte 

hebben aan een technische toelichting is de griffier hier altijd toe bereid. 

 

7 Statenleden en betaalde fractieondersteuning 

Het presidium bekrachtigt de geldende lijn in Brabant dat Statenleden niet tegelijk ook hun eigen 

ondersteuning kunnen zijn. Dit wordt beschouwd als oneigenlijk gebruik al is het wettelijk niet 

verboden. De CdK stelt voor om de gedragslijn via een brief aan de fractievoorzitters te melden. 

 

8 Aanpassing verordening fractieondersteuning 2011 

Het presidium stemt in met de voorgestelde aanpassingen op de vigerende verordening; het 

Statenvoorstel kan op 9 december a.s. worden afgehandeld. 

  

9 Afrekening middelen fractieondersteuning voormalige fracties BP en CU-

SGP 

Het presidium stemt in met de voorgestelde afwikkeling van de resterende middelen van beide 

voormalige fracties; het Statenvoorstel kan op 9 december a.s. worden afgehandeld. 

 

10 Rondvraag en Sluiting 

 Mevrouw Geeraedts geeft een aantal signalen:  

o Naar aanleiding van de onverwachte informatiebijeenkomst in het kader van de 

voorbereiding van de gecombineerde commissie EH&ROW op 22 november jl., laat zij 

weten dat dit lastig is omdat uiteindelijk niet iedereen in staat is om deze bij te kunnen wonen 

omdat deze niet op een vrijdag plaatsvond. Het is wenselijk alleen de vrijdag te benutten 

voor activiteiten voor leden van PS. Daarnaast was er sprake van een scheve verhouding 

tussen het aantal aanwezige Statenleden en ambtenaren. In algemene zin wordt opgemerkt 

dat bij commissievergaderingen veel ambtenaren aanwezig zijn. De CdK stelt voor dat dit 

type extra bijeenkomsten zo min mogelijk plaats vindt buiten de vrijdagen. De verhouding 

ambtelijk – Statenleden bespreekt hij met de algemeen directeur. 

o In de bruikleenovereenkomsten van de iPads staat dat de kosten voor het gebruik in het 

buitenland voor de gebruiker zijn; hierover zijn afspraken gemaakt in relatie tot het gebruik 

van de laptop en deze lijken niet in overeenstemming. De griffier komt daar nog nader op 

terug. 

o Tijdens de gecombineerde commissievergadering EH&ROW werd door de voorzitter 

getwitterd;  er leek een discussie naast het debat te ontstaan en tweets leken een politiek tintje 

te krijgen. De heer Heijmans onderschrijft dit. De CdK stelt voor om binnenkort nog eens 

goed te kijken naar een soort van gedragscode op dit punt. Hij geeft aan dat onder meer in 

de gemeente Nuenen de burgemeester een verbod tot twitteren tijdens de vergaderingen 

heeft aangekondigd. 

o Het systeem van de Dagmails wordt als zeer positief ervaren en het presidium onderschrijft 

dit breed. De griffier geeft aan dat op dit moment ook nog aan een archieffunctie wordt 

gewerkt. 

o De viering van het 40-jarig bestaan van het Provinciehuis was zeer positief en daar zijn ook 

van anderen vele positieve reacties op ontvangen. Het presidium onderschrijft dit breed. 

 Mevrouw Aarts (vervangster van mevrouw Kerkhof ) geeft aan dat zij deze presidiumvergadering 

in een ontspannen sfeer vond verlopen en geeft daarvoor complimenten. 

 De heer Krol vraagt aandacht voor het feit dat het voor een eenmansfractie lastig is het werk als 

Statenlid te kunnen vervullen op het moment dat zich medische problemen voor doen. 
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 De griffier stelt voor dat de jaarlijkse Statenfeiten over 2011 niet in papieren vorm maar in 

digitale vorm zal verschijnen. Het presidium gaat hiermee akkoord. 

 De CdK memoreert, dat 8 en 9 december a.s. de Statenvergadering plaatsvindt en dat op 16 

december a.s. de jaarafsluiting met een diner plaats zal vinden. Omdat hij dan van het Vlaams-

Nederlandse Deltacongres naar het provinciehuis moet terugkeren, zal mevrouw Geeraedts  de 

opening verrichten.  

 

De voorzitter sluit de vergadering om 19.00 uur. 

 

Eerstvolgende vergadering van het Presidium: 

Maandag 19 december 2011; 18.00-19.00 uur: reguliere Presidiumbijeenkomst 


